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CCoommeennttaarriiuu  rreeaalliizzaatt  ddee  ppaassttoorruull  AAlleejjaannddrroo  BBuulllloonn  

SSTTUUDDIIUULL  6 
CCRREESSTTEERREEAA  IINN  HHRRIISSTTOOSS  

 

In acest studiu vom descoperi invatatura cu privire la nasterea din nou si continua 
crestere ulterioara in viata crestinului. Cresterea este o lege a vietii, iar nasterea din nou este 
procesul convertirii, este inceputul vietii crestine. Multa lume confunda convingerea cu 
convertirea, sunt doua cuvinte care se aseamana, dar au intelesuri total diferite, pentru ca, 
convingerea cuprinde simple schimbari de concepte, in timp ce convertirea are de a face cu 
schimbarea vietii. 

 Este posibil ca o persoana sa isi schimbe forma de gandire, sa isi schimbe ideile, 
conceptele, dar totusi continua cu aceeasi natura cu care s-a nascut. Cand se schimba conceptele 
de viata dar nu se schimba si natura, atunci viata crestinului se transforma intr-o puternica lupta. 

 Aceasta era viata lui Nicodim, bun din punct de vedere moral, avea 
responsabilitate in biserica iar ca un bun crestin depunea toate eforturile pentru a indeplini ceea 
ce biserica ii cerea. Dar in inima lui lui lucrurile nu erau in ordine, se simtea gol si nu intelegea 
de ce se simte asa.  

 Istoria biblica spune ca intr-o noapte Nicodin l-a cautat pe Isus. Spun eu, 
binecuvantata este ziua in care decizi sa il cauti pe Isus, El reprezinta inceputul unei noi 
perspective de viata, este granita intre disperare si speranta, intuneric si lumina. In acea noapte a 
avut urmatorul un dialog intre Hristos si Nicodim pe care il gasim in Ioan 3,3-5: 

3
Drept răspuns, Isus i-a zis: "Adevărat, adevărat îţi spun că, dacă un om nu se naşte din nou, nu poate 

vedea Împărăţia lui Dumnezeu."  
4Nicodim I-a zis: "Cum se poate naşte un om bătrân? Poate el să intre a doua oară în pântecele maicii sale, şi să se 

nască?"  
5Isus i-a răspuns: "Adevărat, adevărat îţi spun, că, dacă nu se naşte cineva din apă şi din Duh, nu poate să intre în 

Împărăţia lui Dumnezeu. 

Nicodim nu a inteles cuvintele lui Isus sau cel putin a dat impresia ca nu intelegea. Isus 
nu vorbea despre o nastere fizica ci de o lucrare spirituala realizata de catre Duhul Sfant in viata 
fiintei vii. Invatatorul facea referire la convertire, dar acesta reprezinta un proces dur pentru 
rabinul evreu. Cine si-ar fi imaginat ca el, Nicodim, lider spiritual in Israel, ar fi avut nevoie de 
convertire? Si totusi realitatea era acesta, oricat de trista si dureroasa ar fi parut, Nicodim se 
nascuse ca si oricare dintre noi cu o natura pacatoasa, iar cu aceasta natura era imposibil sa 
asculte de Dumnezeu. Era necesara convertirea. Profetul Ieremia a confirmat aceasta de mai 
multe ori intr-o maniera foarte categorica. Ieremia 13,23: 
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23
Poate un Etiopian să-şi schimbe pielea, sau un pardos să-şi schimbe petele? Tot aşa, aţi putea voi să 

faceţi binele, voi, care sunteţi deprinşi să faceţi răul? 

Exista multi oameni care desi cunosc Calea Domnului, nu au putere s-o urmeze, desi se 
forteaza, lupta, doresc, isi propun. Viata lor este doar un cumul de bune intentii, dar care 
niciodata nu se implinesc. Dar tocmai acesta viata traita intr-un permanent esec este rezultatul 
neintelegerii necesitatii convertirii. Convertirea nu se refera numai la schimbarea de concepte, si 
nici acela de fi doar botezat. Convertirea este miracolul operei divine care are loc in viata tuturor 
acelora care cu sinceritate cer acest lucru. Atunci cand pacatosul merge inaintea Domnului cu 
natura sa pacatoasa spunand ca el nu poate face nimic, mana lui Dumnezeu se intinde catre el 
plina de har, pentru a atinge viata omului caruia ii pare rau. Atunci se implineste fagaduinta 
facuta prin profetul Ezechiel, Ezechiel 36,26-27: 

26
Vă voi da o inimă nouă, şi voi pune în voi un duh nou; voi scoate din trupul vostru inima de piatră, şi vă 

voi da o inimă de carne.  
27

Voi pune Duhul Meu în voi, şi vă voi face să urmaţi poruncile Mele şi să păziţi şi să împliniţi legile Mele. 

Nimeni nu stie ce se intampla in momentul convertirii, este un mister divin in care o 
mana divina atinge pe pacatosul pocait, iar acesta simte dorinta de a urma caile Domnului. 
Astfel se transforma intr-o fiinta noua. Gandurile si sentimentele lui Hristos devin ale sale. 
Pentru aceasta persoana rasare soarele unei noi vieti in momentul acela.  

Pentru Nicodim au fost necesari sa treaca 3 ani pentru a   aceepta miracolul convertirii. 
In tot acest timp l-a urmarit pe Isus de departe fara a-si preda viata pe deplin, dar in momentul in 
care Domnul a fost pironit pe crucea calvarului, a capitulat. Acolo, la picioarele crucii s-a predat 
Domnului sau.  

Vom continua acum cu cea de a a doua parte a acestui studiu. Nimeni nu intelege cum 
are loc convertirea pentru ca e o minune, dar putem vedea rezultatele. Efeseni 4,22-24: 

22
cu privire la felul vostru de viaţă din trecut, să vă dezbrăcaţi de omul cel vechi care se strică după 

poftele înşelătoare;  
23

şi să vă înnoiţi în duhul minţii voastre,  
24

şi să vă îmbrăcaţi în omul cel nou, făcut după chipul lui Dumnezeu, de o neprihănire şi sfinţenie pe care o dă 

adevărul. 

Aici Pavel ne vorbeste despre doua naturi, doi oameni, omul cel vechi reprezinta natura 
pacatoasa, in timp ce omul cel nou reprezinta crestinul convertit. Pavel spune ca omul cel nou nu 
mai traieste cum traia omul cel vechi, adica are loc o schimbare a vietii persoanei care trece prin 
procesul convertirii. Isus a zis ca dupa roadele lor ii vom cunoaste, cel care fura nu mai fura, cel 
ce mergea pe calea pierzarii o abandoneaza si invata sa umble pe caile Domnului. Convertirea 
nu este doar o schimbare de concepte, ci una de gandire, sentimente si atitudini, iar toate acestea 
sunt roadele locuirii launtrice a Spiritului Sfant.  
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Acesta va fi partea a 3-a a studiului nostru. Isus a spus in Ioan 15,4-5: 

4
Rămâneţi în Mine, şi Eu voi rămâne în voi. După cum mlădiţa nu poate aduce rod de la sine, dacă nu 

rămâne în viţă, tot aşa nici voi nu puteţi aduceţi rod, dacă nu rămâneţi în Mine.  
5
Eu sunt Viţa, voi sunteţi mlădiţele. Cine rămâne în Mine, şi în cine rămân Eu, aduce mult rod; căci despărţiţi de 

Mine, nu puteţi face nimic. 

De ce trebuie sa ramanem in Hristos? Pentru ca desi am trecut prin miracolul convertirii, 
si omul cel vechi a murit, aceasta situatie nu e permanenta. Atata vreme cat traim pe acest 
pamant, firea cea veche poate aparea in orice moment. Aceasta depinde de hrana cu care ne 
alimentam mintea noastra. De aceea Pavel sfatuieste in Filipeni 4,8: 

8Încolo, fraţii mei, tot ce este adevărat, tot ce este vrednic de cinste, tot ce este drept, tot ce este curat, tot 

ce este vrednic de iubit, tot ce este vrednic de primit, orice faptă bună, şi orice laudă, aceea să vă însufleţească. 

Aceste ganduri trebuie sa le asimilam in mintea si inima noastra, alimentand astfel natura 
noastra cea noua. Dar daca in loc sa nutrim aceste ganduri pozitive, duhovnicesti, nutrim 
ganduri rele, natura cea veche, ce era moarta poate sa invie. Lupta si vegherea de a ramane in 
Hristos, trebuie atent pastrate pana la sfarsit. Pentru ca la venirea lui Hristos vom fi imbracati in 
nemurire iar natura conrupta, tranformata intr-una perfecta. Abia atunci vom fi in mod definitiv 
eliberati de natura pacatoasa. Dar pana atunci trebuie sa fim vigilenti, pentru ca la cea mai mica 
neatentie, natura cea veche isi poate arata chipul.  

Unele dintre mijloacele prin care putem ramane conectati cu Hristos sunt rugaciunea si 
studiul Bibliei. Prin Scriptura, Domnul ne vorbeste noua, iar prin rugaciune noi ii vorbim Lui.  

Rugaciunea la care ma refer nu este doar cea formala, prestabilita, care urmareste un 
orar, cum ar fi rugaciunea de dimineata, sau de seara, ci la cea informala, cea prin care ii vorbim 
in permanenta lui Dumnezeu.  

Un cunoscut m-a intrebat odata:  

- Pastore, si cand mai lucrez daca eu stau toata ziua de vorba cu Domnul in rugaciune? 
- O dragul meu, este necesar sa invatam sa traim cu Isus asa incat El sa faca parte 

permanenta din viata noastra, relationand toate activitatile noastre cu El. 

 Eu cred ca majoritatea crestinilor au un orar bine stabilit de rugaciune. Dar e nevoie sa 
invatam sa cultivam acea rugaciune simpla, directa, continua, prin care Il facem partas pe 
Domnul la fiecare clipa a vietii noastre, la fiecare gand, inceritudine, precupare, bucurie, decizie, 
consultandu-L mereu. Isus n-a venit in aceasta lume doar sa ne salveze de rau, ci sa ne si arate 
cum se face aceasta in mod practic in viata de zi cu zi. De aceea Il vedem adesea convesand cu 
Tatal Sau, din aceasta intelegem ca trebuie sa depindem in mod constant de El.  
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 Ajungem la finalul acestui studiu subliniind inca o data importanta luptei noastre cu firea 
cea veche, adormita in interiorul fiintei noastre. Trebuie sa crucificam pe omul cel vechi in 
fiecare zi. Dar sa te intreb ceva: poate vineva sa se crucifice singur? Sau poate cineva sa se 
ingroape singur? De aceea desi vegherea noastra trebuie sa fie permanenta, Acel care de fapt 
realizeaza miracolul in vietile noastre este doar Domnul Isus Hristos. El crucifica si ingroapa 
firea noastra cea veche, nu noi. Dar noi trebuie sa-I dam voie sa o faca. Cum? Traind in noi, asa 
dupa cum ne spune Pavel in Galateni 2,20-21: 

 20
Am fost răstignit împreună cu Hristos, şi trăiesc... dar nu mai trăiesc eu, ci Hristos trăieşte în mine. Şi 

viaţa, pe care o trăiesc acum în trup, o trăiesc în credinţa în Fiul lui Dumnezeu, care m-a iubit şi S-a dat pe Sine 
însuşi pentru mine.  
21Nu vreau să fac zadarnic harul lui Dumnezeu; căci dacă neprihănirea se capătă prin Lege, degeaba a murit 

Hristos. 

 De aici intelegem ca vointa noastra pacatoasa unica cu vointa divina, se transforma intr-o 
vointa sfintita, iar aceasta are puterea sa invinga pacatul si sa traiasca o viata victorioasa.  

 Aceasta este marea provocare a vietii crestine, a invata sa nu ne despartim de Isus, 
permitandu-I sa faca parte din proiectele si planurile noastre. Acesta este adevaratul Domn al 
sfintirii.  

 Voi repeta ce am spus la inceput, nu-i de ajuns sa te nasti, trebuie sa si cresti. Multi 
crestini se nasc, dar mor in primii 5 ani de viata. Daca vrei sa cresti in Hristos, trebuie sa te rogi 
continu, sa studiezi Cuvantul Sau si sa maturisesti altora despre El. Asa vei avea o crestere 
sanatoasa, iar Duhul Sfant va aduce in viata ta adevaratele roade ale unei vieti de sfintire.  

Dumnezeu sa te binecuvanteze in mod bogat! 
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